



JOURNEYING TOGETHER IN HOPE: A SPECIAL AFRICAN PALAVER ON THE IMPLEMENTATION OF THE SYNOD ON SYNODALITY



Fr. Vitalis
Anaehobi

Sr. Beatrice
Faye

Bishop
Anthony
Borwah

Cardinal
Fridolin
Ambongo

Sr. Estel
Maria

Fr. Maurice
Agbaw

Fr. Stan
Chu Ilo

FRIDAY, 29TH NOVEMBER 2024
6PM EAT, 4PM WAT, 5PM ROME



Learn More: <https://pactpan.org/synodal-conversations/>





CHEMINER ENSEMBLE DANS L'ESPOIR: UNE PALABRE AFRICAINE SPECIALÉ SUR LA MISE EN ŒUVRE DU SYNODE SUR LA SYNODALITÉ



Fr. Vitalis
Anaehobi

Sr. Beatrice
Faye

Cardinal
Fridolin
Ambongo

Bishop
Anthony
Borwah

Sr. Estel
Maria

Fr. Maurice
Agbaw

Fr. Stan
Chu Ilo

VENDREDI 29 NOVEMBRE 2024
18H00 EAT, 16H00 WAT, 17H00 ROME



Learn More: <https://pactpan.org/synodal-conversations/>





FORMING MISSIONARY DISCIPLES FOR THE FAMILY OF GOD IN AFRICA

29th November
2024
Scan QR to join meeting



Journeying Together in Hope: A Special African Palaver on the Implementation of the Synod on Synodality

"The synodal process does not conclude with the end of the current Assembly of the Synod of Bishops, but it also includes the implementation phase... The local Churches are asked to continue their daily journey with a synodal methodology of consultation, discernment, identifying concrete ways and formation pathways to bring about a tangible synodal conversation in the various ecclesial contexts (parishes, institutes of consecrated life and societies of apostolic life, movements of the faithful, dioceses, episcopal conferences, groupings of churches, etc.)" (*XVI Ordinary General Assembly of the Synod of Bishops, Final Document, 9*).

Brothers and Sisters: You are invited to join us this Friday, 29th November, for an African Palaver on the lessons from the Synod on Synodality and reflections and perspectives of African Church leaders on the Synod on Synodality and Africa's priorities and proposals for its implementation. This is the beginning of a series of conversations among some of the main players in today's Church Family of God in Africa on the journey of hope of God's people in Africa to the future that God is opening to us.

Cardinal Fridolin Ambongo, the President of SECAM and Archbishop of Kinshasa, Congo, will be headlining this conversation. He will share with us his experience from participating in the two sessions of the Synod and as the only African in the group of cardinals advising the Pope. He will also share with the assembly his dream for the Church in Africa and the worldwide Catholic Church and how he is leading the people of God in Africa to this future. **Sr. Beatrice Faye**, the coordinator of the African School of Synodality, will share with the Church Family of God her experience from the Synod on Synodality and the plan, programs, and activities of the School of Synodality on the implementation of the Synod on Synodality and deepening the synodal life of the Church in Africa.

Bishop Anthony Fallah Borwah from Catholic Diocese of Gbarnga, Liberia, **Fr. Vitalis Anaehobi**, a delegate to the Synod and Secretary of the Regional Episcopal Conference of West Africa (RECOWA), and **Sr. Ester Lucas** José Maria, delegate to the Synod and theologian from Mozambique, will share their experiences of the Synod on Synodality and what it was like seeing how the Church works Synodally up close. **Fr. Maurice Agbaw-Ebai**, Cameroonian theologian and professor at Boston University and one of the editors of the *African Commentary and Proposals for the Implementation of the Synod on Synodality*, will share some perspectives and directions on the reception of conciliar teachings in the Church in Africa, particularly tying together the teachings of Pope John Paul II, Pope Benedict XVI, and Pope Francis. The moderator of this special African Palaver is **Fr. Stan Chu Ilo**, Research Professor of Ecclesiology, Global Health, and African Studies at the Center for World Catholicism and Inter-Cultural Theology, DePaul University, and coordinating servant of the Pan-African Catholic Theology and Pastoral Network (PACTPAN).

Time for the Palaver:

Chicago, USA: 9:00 AM (Central Standard Time, CST)

Nairobi, Kenya: 6:00 PM (East Africa Time, EAT)

Kinshasa, DR Congo: 4:00 PM (West Africa Time, WAT)

Liberia: 3:00 PM (Greenwich Mean Time, GMT)

Mozambique: 5:00 PM (Central Africa Time, CAT)

Nigeria: 4:00 PM (West Africa Time, WAT)

South Africa: 5:00 PM (South Africa Standard Time, SAST)

PARTNERS



aciafrica
Association for Catholic Information in Africa



Paulines



ANCIENS DISCIPLES MISSIONNAIRES AU SERVICE DE LA FAMILLE DE DIEU EN AFRIQUE

29th November
2024
Scan QR to join meeting



Cheminer ensemble dans l'espérance : une palabre africaine spéciale sur la mise en œuvre du Synode sur la synodalité

« Les Églises locales sont invitées à poursuivre leur cheminement quotidien avec une méthodologie synodale de consultation, de discernement, d'identification de moyens concrets et de parcours de formation pour réaliser une conversation synodale tangible dans les différents contextes ecclésiaux (paroisses, instituts de vie consacrée et sociétés de vie apostolique, mouvements de fidèles, diocèses, conférences épiscopales, groupements d'Églises, etc.) » (XVI^e Assemblée générale ordinaire du Synode des évêques, Document final, 9).

Frères et sœurs : vous êtes invités à vous joindre à nous ce vendredi 29 novembre pour une Palabre africaine sur les leçons du Synode sur la Synodalité et les réflexions et perspectives des leaders de l'Église africaine sur le Synode sur la Synodalité et les priorités et propositions de l'Afrique pour sa mise en œuvre. C'est le début d'une série de conversations entre certains des principaux acteurs de l'actuelle famille de l'Église de Dieu en Afrique sur le voyage d'espoir du peuple de Dieu en Afrique vers l'avenir que Dieu nous ouvre. **Le cardinal Fridolin Ambongo**, président du SCEAM et archevêque de Kinshasa, au Congo, animera cette conversation. Il partagera avec nous son expérience de participant aux deux sessions du Synode et de seul Africain dans le groupe de cardinaux conseillant le Pape. Il partagera également avec l'assemblée son rêve pour l'Église en Afrique et l'Église catholique mondiale et comment il conduit le peuple de Dieu en Afrique vers cet avenir.

Sœur Béatrice Faye, coordinatrice de l'École africaine de synodalité, partagera avec la famille de l'Église de Dieu son expérience du Synode sur la synodalité et le plan, les programmes et les activités de l'École de synodalité sur la mise en œuvre du Synode sur la synodalité et l'approfondissement de la vie synodale de l'Église en Afrique.

Mgr Anthony Fallah Borwah du diocèse catholique de Gbarnga, Liberia, **le père Vitalis Anaehobi**, délégué au synode et secrétaire de la Conférence épiscopale régionale d'Afrique de l'Ouest (RECOWA), et **Sœur Estel Marie**, déléguée au synode et théologienne du Mozambique, partageront leurs expériences du synode sur la synodalité et ce qu'ils ont ressenti en voyant de près comment l'Église travaille de manière synodale. **Le Père Maurie Agbaw-Ebai**, théologien camerounais, professeur à l'Université de Boston et l'un des éditeurs du Commentaire africain et des Propositions pour la mise en œuvre du Synode sur la synodalité, partagera quelques perspectives et orientations sur la réception des enseignements conciliaires dans l'Église en Afrique, en particulier en liant les enseignements du Pape Jean-Paul II, du Pape Benoît XVI et du Pape François. Le modérateur de cette palabre africaine spéciale est **le père Stan Chu Ilo**, professeur de recherche en ecclésiologie, santé mondiale et études africaines au Centre pour le catholicisme mondial et la théologie interculturelle de l'Université DePaul, et serviteur coordonnateur du Réseau panafricain de théologie et de pastorale catholiques (PACTPAN).

L'heure des palabres:

Chicago, USA: 9:00 AM (Central Standard Time, CST)

Nairobi, Kenya: 6:00 PM (East Africa Time, EAT)

Kinshasa, DR Congo: 4:00 PM (West Africa Time, WAT)

Liberia: 3:00 PM (Greenwich Mean Time, GMT)

Mozambique: 5:00 PM (Central Africa Time, CAT)

Nigeria: 4:00 PM (West Africa Time, WAT)

South Africa: 5:00 PM (South Africa Standard Time, SAST)

PARTNERS



aciafrica
Association for Catholic Information in Africa

